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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 

COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat azi 21.03.2025 în şedinţa extraordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se 

desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, respectiv prin 

intermediul platformei informatice ZOOM.  

Participă la ședință: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, Primarul 

municipiului, domnul Lazany Gabriel; doamna Stere Florentina Ștefania, 

Viceprimar al municipiului Bistriţa; domnul Hangan Sorin  - Viceprimar al 

municipiului Bistriţa; doamna Hriscu Luciana – Maria - Secretar general al 

municipiului; Scurtu Nicolae – director executiv Direcția economică; Danci 

Petruța – director adjunct Direcția economică; Cincea Dumitru- Matei – 

director executiv Direcția Juridică, Achiziții Publice, Resurse Umane; Ivașcu 

Lia – director executiv Direcția tehnică; Magda Ioan – director SC ”Business 

Park Bistrita Sud” SRL; Coceșiu Liliana – director executiv Direcția 

Dezvoltare Durabilă 2030; Curteanu Mihaela – consilier Direcția politici 

publice, educație,tineret, turism, sport; Ionescu Alina – șef serviciu la 

Direcția Patrimoniu; Bărbos Răzvan – consilier al Primarului; Bogatean 

Adriana - Silvia, consilier juridic,  Cionca Terezia - Tanța și Morariu Dorina – 

Maria consilieri la Compartimentul pregătire documente; Deac Bogdan, 

consilier Direcția Tehnologia Informației și Inovare.   

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 

convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr. 114/17.03.2025, 

care a fost adusă la cunoştinţă publică prin mass-media locală și prin afișare 

pe site-ul instituției, www.primariabistrița.ro. 

Ședința este condusă de către președintele de ședință în exercițiu, 

domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru. 

 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

Bună ziua! 21 martie 2025 – suntem Consiliul local al municipiului Bistrița 

convocat în ședință extraordinară. Pentru a începe lucrările, vă rog să ne 

ridicăm pentru Imnul de stat.  

S-a intonat Imnul de stat al României.  

 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

Mulțumesc. O să fac o prezență, stimați colegi! 

http://www.primariabistrița.ro/
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Sunt conectați 16 consilieri locali. Domnul consilier Urîte Florin  - Radu 

a anunțat că nu vine. Mai absentează domnii consilieri: Brici Tiberius – 

Daniel, Filip Alexandru – Tudor care s-a conectat pe parcursul ședinței, 

Gaga Seica Marioara și Ruști Ionel.  

Este întrunit cvorumul de ședință. 

Declar deschise lucrările ședinței.  

 

ORDINEA DE ZI A ȘEDINȚEI EXTRAORDINARE DIN DATA DE 

21.03.2025 

 

1. Proiect de hotărâre nr.54/17.03.2025 pentru aprobarea Acordului de 

Asociere în vederea stabilirii cadrului comun necesar pentru promovarea, 

sprijinirea şi dezvoltarea sportului de performanţă în Judeţul Bistriţa-

Năsăud şi Municipiul Bistriţa, prin susţinerea şi finanţarea programelor 

sportive de utilitate publică derulate de către Clubul Sportiv „Gloria 2018” 

Bistriţa-Năsăud 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

 

2. Proiect de hotărâre nr.49/12.03.2025 privind aprobarea bugetului de 

venituri şi cheltuieli al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic al municipiului 

Bistriţa R.A. pentru anul 2025 şi estimat pe anii 2026 - 2027 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

 

3. Proiect de hotărâre nr.55/17.03.2025 privind aprobarea bugetului de 

venituri şi cheltuieli al Societăţii Business Park Bistriţa Sud S.R.L. pentru 

anul 2025 şi estimat pe următorii 2 ani 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

4. Proiect de hotărâre nr.56/17.03.2025 privind aprobarea bugetului de 

venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa pe anul 2025 şi estimat pe anii 

2026-2028 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:   

cu privire la ordinea de zi, dacă sunt propuneri de modificare? Vă rog, 

domnule primar! 

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: da, domnule 

președinte, am o propunere de completare a ordinii de zi și anume:  

 

1) Proiect de hotărâre nr.63/19.03.2025 pentru modificarea și 

completarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița 

nr.94/29.05.2024 privind aprobarea cererii de trecere din domeniul public al 
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statului şi din administrarea Direcţiei Generale Regionale a Finanţelor 

Publice Cluj-Napoca, în domeniul public al Municipiului Bistrița, a unei părți 

din bunul imobil situat în municipiul Bistriţa, str.1 Decembrie nr.6-8, respectiv 

partea din imobil înscrisă în CF 95160 Bistrița; 

2) Proiect de hotărâre nr.67/20.03.2025 pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului local al municipiului Bistrița nr.253 din 27.10.2022 privind 

aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico - economici 

pentru obiectivul de investiții “Parcare etajată D+P Vasile Lupu”; 

3) Proiect de hotărâre nr.68/20.03.2025 pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului local al municipiului Bistrița nr.15 din 31.01.2023 privind 

aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico - economici 

pentru obiectivul de investiții “Parcare etajată D+P în zona străzii Ion 

Minulescu”; 

4) Proiect de hotărâre nr.69/20.03.2025 pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului local al municipiului Bistrița nr.193 din 25.10.2023 privind 

aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico - economici 

pentru obiectivul de investiții “Amenajare parcare str. C. R. Vivu” municipiul 

Bistrița. 

Vă mulțumesc! 

 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

mulțumesc! 

Cu privire la propunerile de completare a ordinii de zi, vă rog să ne 

pronunțăm prin vot, stimați colegi! 

Rezultatul votului pentru propunerea de completare a ordinii de zi:          

15 voturi ”pentru” și o ”abținere” a fost aprobată completarea ordinii de zi.  

S-a abținut de la vot domnul consilier Turc Ioan. 

 

Ordinea de zi cu modificările adoptate, vă rog s-o votăm! 

Cu 14 voturi ”pentru”, o ”abținere” din 15 consilieri validați de sistem, 

ordinea de zi a fost adoptată. Mulțumesc! 

 S-a abținut domnul consilier Turc Ioan și nu a votat doamna consilier 

Macarie Doina. 

 

Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.54/17.03.2025 pentru aprobarea Acordului de Asociere în vederea 

stabilirii cadrului comun necesar pentru promovarea, sprijinirea şi 

dezvoltarea sportului de performanţă în Judeţul Bistriţa-Năsăud şi 

Municipiul Bistriţa, prin susţinerea şi finanţarea programelor sportive 

de utilitate publică derulate de către Clubul Sportiv „Gloria 2018” 

Bistriţa-Năsăud 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Proiectul de hotărâre a primit aviz favorabil în cadrul ședinței comisiilor 

reunite ale consiliului local.  

   De asemenea, în cadrul proiectului, stimați colegi, va trebui să 

desemnăm doi reprezentanți ai Consiliului local al municipiului Bistrița în 

Comitetul de coordonare constituit în vederea implementării acordului, și 

permiteți-mi să vă fac eu propunerile în persoana domnilor Ilieșiu Darius 

Emilian și Urîte Florin Radu.  

Intervenții, dacă sunt altele, pe proiect, stimați colegi? Aveți cuvântul! 

Domnul consilier Turc Ioan: intervenție, domnule președinte! 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

vă rog, domnule consilier Turc! 

Domnul consilier Turc Ioan: în primul rând, sărut – mâinile doamnelor, 

bună – ziua, domnilor, stimați colegi! 

Am următoarele amendamente la acest proiect de hotărâre: 

Amendamentul numărul 1: excluderea din titlul proiectului de hotărâre 

și din corpul proiectului de hotărâre inclusiv anexa la hotărâre, a sintagmei 

”utilitate publică”. Rămân la opinia că activitățile sportive nu sunt de utilitate 

publică.  

Amendamentul numărul 2: la articolul 4 alineatul 4 litera ”b” din anexă 

se stipulează, în legătură cu cofinanțarea activităților sportive, obligația 

municipalității, sigur eventual girată de consiliul local, ar urma să fie 

asigurarea unei cofinanțări anuale de 50% din bugetul programelor sportive 

de utilitate publică derulate de Clubul Sportiv ”GLORIA 2018”              

Bistrița – Năsăud, în baza contractului de finanțare încheiat între clubul 

sportiv și Municipiul Bistrița. 

Stimați colegi, această participare este determinabilă, nu este 

determinată. Ni se propune ca indiferent de suma  care ar urma să fie 

propusă, municipalitatea să participe cu un procent de 50% - ca să fie foarte 

bine înțeles. În situația în care s-ar ajunge la o finanțare de 10 milioane de 

euro, municipalitatea ar trebui să vină cu 5 milioane de euro. Sau dacă s-ar 

ajunge la 20 de milioane de euro, conform acestei stipulații ar trebui ca 

bistrițenii – contribuabilii să participe cu 10 milioane de euro. 

De aceea fac următorul amendament:  

În Acordul de asociere – anexă la proiectul de hotărâre, articolul 4 

alineatul 4 litera ”b” să aibă următorul conținut:  

” b) să asigure o cofinanțare anuală de un milion euro din bugetul 

programelor sportive derulate de Clubul Sportiv „GLORIA 2018”           

Bistrița-Năsăud, în baza contractului de finanțare încheiat între clubul 

sportiv și Municipiul Bistrița” 
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 Cred că un milion de euro raportat la multiplele probleme pe care le 

are orașul, raportat la multitudinea de proiecte aflate în portofoliul primăriei, 

raportat la nevoia de cofinanțare a proiectelor europene și la nevoia de 

susținere a proiectelor finanțate din bugetul local, este mai mult decât 

rezonabil. Mulțumesc! 

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de 

ședință:  mulțumesc! Alte intervenții, dacă sunt, vă rog! 

 Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: da, vreau să 

intervin eu! 

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de 

ședință: vă rog, domnule primar! 

 Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: mulțumesc! 

 Deci așa cum am spus și în ședința de comisii reunite, Clubul Gloria 

Bistrița este un club de utilitate publică. Iar atâta timp cât clubul este de 

utilitate publică, activitățile pe care le desfășoară sunt de utilitate publică.  

 Legat de partea de cofinanțare, sigur că întotdeauna, în calitate de 

primar am spus și susțin și-n acest moment că atâta timp cât voi fi în 

mandatul de primar, voi susține sportul. Iar faptul că am zis și vom deveni 

parteneri ai Consiliului Județean în ceea ce privește finanțarea Clubului 

Sportiv Gloria Bistrița, eu nu cred că trebuie să ne sperie. Tocmai de aceea 

se face și acel consiliu în care avem membri, bugetele se discută înainte și 

nimeni nu-și va lua un angajament pe care să nu-l poată susține. Mai mult 

decât atât, gândiți-vă că sunt ordonator principal de credite, eu aș fi primul 

care nu aș face lucrul acesta. 

 Propunerea mea este să votăm proiectul de hotărâre așa cum este 

în forma inițială. Vă mulțumesc! 

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de 

ședință:  mulțumesc! Alte intervenții, dacă sunt! 

 Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: aș dori eu să intervin. 

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de 

ședință: vă rog, doamna consilier Dobraniș! 

 Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: Clubul ”Gloria 2018” 

nu cred că are statut de utilitate publică recunoscut prin hotărâre de guvern 

așa cum cere o hotărâre din 2000 numărul 26, articolul 38. Cele 3,7 

milioane de euro aruncate către un singur club fără nici o competiție, fără 

criterii, este delicată pentru consiliul local. În momentul de față sunt zeci de 

cluburi care sunt ignorate și noi, consiliul local, direcționăm acești bani 

către un singur buzunar sub o justificare care practic nu justifică nici o 

realitate. Acesta nu este un sprijin pentru sport – așa cum declară domnul 

primar. Este o ilegalitate. Dacă susțineți că există statut de utilitată publică, 

vă rog să-l prezentați aici, acum, public, și vreau să vedem hotărârea de 
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guvern, nu o afirmație verbală menită să treacă proiectul. În lipsa acestui 

document, orice susținere în acest sens este o inducere în eroare a 

consiliului și o justificare falsă pentru o alocare uriașă de fonduri. Iar cine 

votează acest proiect în această formă își asumă și o ilegalitate, din 

punctul meu de vedere. Mulțumesc! 

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de 

ședință:  mulțumesc! 

 Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: stimată 

doamnă consilier, dumneavoastră faceți, când vorbiți de mai multe cluburi, 

că sunt zeci de cluburi, faceți o mare confuzie între un club public și un club 

privat. Cluburile private, sigur că da, pot fi finanțate, susținute, pe baza 

unor contracte  cadru și a altor prevederi. 

 Nimeni nu face, să știți, ilegalități. Consiliul județean finanțează 

acest club de foarte mulți ani și să știți că, Curtea de Conturi nu girează 

ilegalitățile. Au fost verificați de mai mulți ani și, conform legii sportului, 

avem dreptul de finanțare al acestui club. Că unii vor să împărțim banii și la 

cluburile private, ei iaca, că nu se poate. Ar fi exact același lucru ca și 

acum când, pentru prima dată municipiul Bistrița dă o sumă importantă de 

bani la Spitalul Clinic Județean, un spital public, să solicitați să îi împărțim. 

Deci astea sunt prevederile legale și să știți că, consiliul local nu-și asumă 

ilegalități. Mulțumesc frumos! 

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de 

ședință: Mulțumesc! 

 Domnul consilier Turc Ioan: încă o foarte scurtă intervenție, domnule 

președinte, - nu vreau să rămânem într-o confuzie. Consiliul local poate să 

finanțeze cluburi private și într-adevăr, în Bistrița sunt vreo 60 de cluburi 

sportive,  Gloria reprezintă o parte, nu știu, 15, 18, 20% aproximativ dintre 

sportivii care practică diferite discipline sportive la nivelul municipiului 

Bistrița. Deci, am această rugăminte, să nu inducem o confuzie. Pot fi, și 

trebuie să fie susținute, în mod echitabil, activitățile sportive, indiferent că 

sunt în zona privată sau că sunt organizate într-o manieră publică. Ceea ce 

spune domnul Lazany vis – a - vis de spitale publice și spitale private, nu, 

nu, nu se susține. Chiar și spitalele private pot fi susținute din fonduri 

publice, verificați acest lucru, dar a nu face confuzia între un serviciu public, 

cum ar fi serviciile de asigurare a sănătății și o afacere privată, tot cu 

același scop, e o mare diferență. Cluburile sportive private nu sunt înființate 

pentru a face profit, pentru că abia rezistă, abia subzistă de pe o zi pe alta 

și orice formă de sprijin întotdeauna este binevenită. Mulțumesc!  

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de 

ședință: Mulțumesc! alte intervenții, dacă sunt? 



7 

 Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: sigur că ele 

pot fi susținute, cluburile private, dar am spus pe alt cadru legal, prin baza 

Legii 350, pe bază de concurs de proiecte. Deci nu ...  

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de 

ședință: dacă nu mai sunt intervenții, stimați colegi, vom trece la vot. Cu  

vot secret pentru reprezentanții consiliului local în consiliul de coordonare.  

 Pentru domnul Ilieșiu Darius Emilian, vă rog, vot secret! 

  Rezultatul votului secret: cu 13 voturi ”pentru” și 3 voturi ” împotrivă”  

propunerea a fost aprobată. 

 Domnul consilier Turc Ioan: domnule președinte, scuzați-mă, pe 

procedură - păi prima dată votăm pentru reprezentanți și pe urmă votăm 

pentru asociere? Mi se pare că punem carul înaintea boilor. 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

asocierea este proiectul în sine. 

Domnul consilier Turc Ioan: păi da, tocmai. 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

e un articol în cadrul proiectului, reprezentantul. 

Domnul consilier Turc Ioan:  știu, dar ca tehnică puteam găsi o 

soluție mult mai limpede, adică să știm dacă consiliul este de acord sau nu 

cu asocierea, după care, bineînțeles, își delegă reprezentanții în structura 

de conducere. 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

dacă proiectul în sine va cădea, reprezentanții nu-și mai au rostul. 

Dar la momentul în care, în care pun proiectul în ansamblu la vot, eu 

trebuie să am reprezentanții nominalizați. 

Deci ziceam vot favorabil, propunere aprobată pentru desemnarea 

domnului consilier Ilieșiu Darius Emilian.  

Vă rog, tot cu vot secret, pentru domnul consilier Urîte Florin Radu! 

Cu 11 voturi ”pentru”, 2 voturi ”împotrivă” și 2 ”abțineri” din 15 

consilieri validați, a fost aprobată și desemnarea domnului consilier            

Urîte Florin Radu. 

 

Trecem la propunerile domnului consilier Turc.  

Prima: excluderea din titlul și din conținutul hotărârii a sintagmei 

”utilitate publică”.  

Domnul consilier Turc Ioan:  da, în primul rând, domnule președinte, 

vă rog să mă scuzați, trebuiau supuse la vot amendamentele. Așa este 

corect, prima dată amendamentele și pe urmă toate celelalte. Dar, mă rog, 

suntem deja în această etapă. Mulțumesc!  

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

mulțumesc!  
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   Repet: prima propunere de modificare formulată de domnul consilier 

Turc! 

  Cu 4 voturi ”pentru”, 9 voturi ”împotrivă” și o ”abținere” din 14 

consilieri validați de sistem - propunere a fost respinsă. Mulțumesc! 

  Cea de-a doua propunere -  modificarea articolului 4, alineatul 4, 

litera ”b” din contractul de asociere, prin înlocuirea cuantumului de 50% din 

cheltuieli care ar trebui să fie acoperit, cu o sumă fixă de 1.000.000 euro 

anual. Vă rog! 

 Cu 4 voturi ”pentru”, 10 voturi ”împotrivă” și o ”abținere” din                  

15 consilieri validați de sistem - propunerea a fost respinsă. Mulțumesc! 

  Cu propunerile adoptate, vă supun proiectul de hotărâre la vot.  

           Domnul  consilier Dumirescu George: nu apare nimic.  

  Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

cui nu-i apare grila de vot ? Comunicați-mi votul! 

           Domnul  consilier Dumitrescu George:  votul ”pentru”, mie nu-mi 

apare grila de vot.  

  Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

vot ”pentru”. Avem 12 voturi ”pentru”, 4 voturi ”împotrivă” - proiect adoptat. 

Mulțumesc! 

Au votat împotrivă următorii domni consilieri locali: Cicioc Ștefan, 

Dobraniș Georgeta - Rodica, Macarie Doina și Turc Ioan. 

 

Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.49/12.03.2025 privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 

Regiei Publice Locale Ocolul Silvic al municipiului Bistriţa R.A. pentru 

anul 2025 şi estimat pe anii 2026 – 2027 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Proiectul de hotărâre a primit aviz favorabil în cadrul ședinței comisiilor 

reunite.  

Intervenții, dacă sunt? Dacă nu sunt, vă rog să votăm proiectul în 

formă prezentată de inițiator. 

Cu 14 voturi ”pentru”,  un vot ”împotrivă” și o ”abținere” - proiectul a 

fost adoptat. Mulțumesc! 

A votat împotrivă doamna consilier Dobraniș Georgeta - Rodica. 

S-a abținut de la vot doamna consilier Macarie Doina.  

 

Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.55/17.03.2025 privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 

Societăţii Business Park Bistriţa Sud S.R.L. pentru anul 2025 şi estimat 

pe următorii 2 ani 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Proiectul a obținut, de asemenea, aviz favorabil în ședința comisiilor  

reunite.  

Intervenții dacă sunt pe proiect, vă rog! 

Domnul consilier Turc Ioan: intervenție, domnule președinte! 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

vă rog, domnule consilier Turc! 

Domnul consilier Turc Ioan: revin cu privire la ceea ce am spus, dar 

mai detaliat, în ședința pe comisii. La anexa 1 la raport observăm venituri 

pentru 2024 ale Business Park de 889,3 mii lei. Prognozat 2025: 1.064,19 

mii lei. Deci la capitolul ”Venituri” avem prognozată o creștere în raport cu 

2024. Dar cheltuielile la nivelul lui 2024 au fost de 695,35 mii lei, iar 

prognozatul pentru 2025 sunt 914,19 mii lei - o creștere de 31%, o creștere 

mare, mă refer la cheltuielile de exploatare. Subcapitolul acestui capitol, 

referitor la cheltuieli cu bunuri și servicii, prevede 557,12 mii lei pentru 2025, 

față de 357,52 mii lei în 2024, adică o creștere la capitolul sau subcapitolul 

”bunuri și servicii” de 56%. De unde provine această creștere?  

Pe cale de consecință, profitul a fost în 2024 de 193,95 mii lei și ar 

urma să fie prognozat pentru 2025 de 150 mii lei, adică vedem o scădere de 

23%. Eu solicit reîntoarcerea acestui buget la Business Park, reanalizarea 

lui și revenirea cu acest buget într-o viitoare ședință de Consiliu Local, în 

ședința ordinară care va fi în curând, pentru dezbaterea și votul bugetului 

Business Park.  

Reamintesc faptul că am preluat Business Park în 2020 final de an, 

2021, cu pierderi, cu o situație delicată și am reușit să ajungem la o situație 

de echilibru, înregistrând profit. Păi dacă noi ne propunem să înregistrăm, 

începând cu 2025 pierderi, pierderi de profit, ca să fiu foarte bine înțeles, în 

această situație, în 3 ani de zile suntem pe pierdere. Nu cred că scopul 

Business Park este să facă un profit mai mic în 2025 decât în 2024. Sau, cu 

alte cuvinte, scopul Business Park nu cred că este acela de a ajunge în 

faliment, la fel cum au ajuns și alte societăți cu capital public. Mulțumesc! 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

da, mulțumesc! Îi dau cuvântul domnului administrator Magda să ne 

lămurească pe această situație. 

Domnul Magda Ioan – administratorul Societății Business Park: 

diferența dintre anul 2024 la cheltuieli, între anul 2024 - 2025 este, așa cum 

probabil cei mai mulți dintre dumneavoastră știu, plata energiei electrice de 

către DIS - în 2024, ianuarie și februarie, s-au plătit facturile de energie 

electrică, s-a plătit de către DIS, după care Business Park și-a permis să le 

preia în plată.  2025 în totalitate o să fie plătit acel curent care bine știți, este 
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consumul propriu al parcului, aproximativ 25.000 lei pe lună, nu mai este 

plătit de Primărie, este plătit de către Business Park. Deci toate cheltuielile 

care sunt în momentul de față sunt plătite către Business Park. De aici vine, 

ceea ce bine remarca domnul Turc, diferența aceea de aproximativ 53% sau 

cât spunea dânsul care este. Deci doar acele cheltuieli au crescut, 

cheltuielile cu energia electrică în parc, care nu mai este plătită de DIS și 

este plătită de Business Park, Business Park ajungând la un anumit nivel de 

încasări și de venituri își permite, în momentul de față, să nu mai încarce 

primăria cu plata curentului, a iluminatului public din parc.  

 Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

da, mulțumim, nu mai sunt intervenții.  

 Domnul consilier Turc Ioan: foarte scurtă concluzie, domnule 

președinte. Un manager trebuie să găsească soluții, și eu cred că pot fi 

găsite soluții și, dacă doriți, putem să discutăm și despre soluții. Nu cred că 

a accepta o diminuare de profit este soluția corectă. Să ne punem puțin 

mintea la contribuție și cred că putem să menținem Business Park măcar la 

nivelul anului 2024, mulțumesc! 

  Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

Mulțumesc, alte intervenții nu sunt. Vă rog să votăm propunere a domnului 

consilier Turc de refacere a bugetului.  

2 voturi ”pentru”, 11 voturi ”împotrivă” și o ”abținere” - propunerea a 

fost respinsă.  

Au votat ”pentru”: doamna consilier Macarie Doina și domnul consilier 

Cicioc Ștefan. 

Au votat ”împotrivă” domnii consilieri: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius, Elisei 

Radu, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

S-a abținut de la vot doamna consilier Dobraniș Georgeta – Rodica. 

 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:  

proiectul în forma prezentată de inițiator, vă rog să-l votăm.  

Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania – Viceprimarul 

municipiului Bistrița: nu mi-a părut grila, vă rog, de vot.  

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:    

comunicați-mi, vă rog, votul! 

Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania – Viceprimarul 

municipiului Bistrița: pentru proiect.  

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:     

avem 12 voturi ”pentru”, 2 voturi ”împotrivă” și 2 ”abțineri” - proiect adoptat. 

Mulțumesc! 
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Au votat împotrivă: doamna consilier Macarie Doina și domnul 

consilier Turc Ioan. 

S-au abținut de la vot: doamna consilier Dobraniș Georgeta – Rodica 

și domnul consilier Cicioc Ștefan. 

 

Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.56/17.03.2025 privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 

municipiului Bistriţa pe anul 2025 şi estimat pe anii 2026-2028 

Proiectul de hotărâre cuprinde 17 articole şi se adoptă cu votul 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Proiectul a obținut aviz favorabil în ședința comisiilor reunite, fără 

propuneri de modificare. 

Vă rog, stimați colegi, aveți cuvântul pentru dezbateri. 

Domnule primar, în primul rând, dacă doriți să ne faceți o prezentare? 

Constat că nu. Dezbateri vă rog, domnule primar! 

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: am făcut o 

prezentare foarte detaliată a proiectului de buget în ședința publică de 

prezentare a acestuia. Cred că acolo au fost toate detaliile care interesa 

opinia publică. Consilierii au avut bugetul la dispoziție. Mulțumesc!  

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:    

Mulțumesc! Dezbateri, vă rog! Domnule Consilier Turc!  

Domnul consilier Turc Ioan: domnule președinte, se aude? 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință:     

da, da, vă rog! 

Domnul consilier Turc Ioan: în primul rând doresc să fac o constatare. 

Este pentru prima dată când bugetul de venituri și cheltuieli al municipiului 

Bistrița, în condiții normale, pentru că n-avem nici pandemie, nu e nici 

război, mulțumim lui Dumnezeu, se dezbate și se aprobă într-o ședință 

online. Este total nefiresc, absolut nefiresc. Și eu cred că ar trebui să ne 

punem niște semne serioase de întrebare cu privire la motivele pentru care 

bugetul se dezbate într-o ședință online și bineînțeles se votează într-o 

ședință online. E cel mai important proiect de hotărâre de consiliul local, 

dintre toate cele pe care onor consilierii locali le vor avea în față, le vor fi 

supuse atenției în anul 2025 și, de fapt, același lucru se întâmplă în fiecare 

an. Bugetul de venituri și cheltuieli este, de fapt, pilonul pe care se susține 

toată dezvoltarea și toată activitatea municipalității și efectiv a comunității 

bistrițene. 

În ceea ce privește bugetul pe fond, fac următorul amendament, 

amendamentul numărul unu: diminuarea bugetului local anexă la raport 

cheltuielile Secțiunii de funcționare - Cultură, recreere și religie, sport cu 
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suma de 12.500 mii lei și transferul acestei sume la cheltuielile Secțiunii de 

dezvoltare în programul de investiții pentru anul 2025.  

Amendamentul numărul doi: în cadrul anexei privind programul de 

investiții pe anul 2025 sumele se vor defalca astfel: 5.000 mii lei la obiectivul 

de investiții Modernizare Piața Agroalimentară Decebal, sumă cu care se pot 

demara procedurile de expropiere necesare realizării investiției. Restul 

sumelor necesare se vor aloca din împrumutul contractat, dintr-un împrumut 

contractat în acest sens.  

Vreau ca să fiu cât se poate de limpede: această piață agroalimentară, 

ai cărei indicatori tehnico-economici, ca obiectiv de investiții, i-am aprobat, 

ar urma să devină un hub comercial local, ar urma să aibă în subsol locuri 

de parcare, ar urma să aibă zonă dedicată producătorilor locali, zonă 

dedicată comercianților, ar urma să aibă spații de refrigerare și de 

congelare, ar urma să aibă laborator de testare pentru a nu otrăvi oamenii 

cumpărând produse neconforme, ar urma să aibă un stang generos dedicat 

produselor industriale. Aici ar fi urmat să fie relocați cei care fac comerț pe 

Calea Moldovei, iar pe Calea Moldovei ar fi urmat să amenajăm o parcare 

publică de tip Park & Ride. Ar fi urmat să aibă spații pentru servirea mesei, 

ar fi urmat să aibă zonă unde părinții, bunicii, să-și lase copiii, sub 

supraveghere, pentru a face cumpărături liniștiți.  

Nu cred că trebuie să cumpărăm totul doar din lanțurile de retail. Cred 

că putem cumpăra și de la producătorii locali și, de ce nu, de la comercianții 

noștri, de la micii comercianți. De aceea, un asemenea obiectiv de investiții, 

dacă este bine gestionat, chiar dacă el costă, orice lucru bun costă. Ar putea 

fi, afera, perspectiva pe care pe care am oferit-o orașului. Ar putea fi 

gestionat de către o societate comercială, nu altfel, unde ar urma să fie 

angajat un manager, un profesionist care să aibă niște criterii de 

performanță. Nu cred că este oportun să ne întoarcem cu spatele spre acest 

obiectiv de investiții, de aceea 5000 de mii lei pentru acest obiectiv, în așa 

fel încât să dăm drumul la exproprieri, în așa fel încât să putem continua, 

pentru că banii ar ajunge și pentru proiectul tehnic, cu siguranță, o consider 

cât se poate de oportună, necesară. 

O altă propunere: 5.000 lei alocați pentru obiectivul de investiții 

Pasajul rutier subteran Strada Gării - Tarpiului, sumă cu care se pot 

continua demersurile în vederea realizării acestui obiectiv extrem de 

important de investiții. Restul sumelor necesare fiind credite de angajament 

sau putând fi credite de angajament până la data la care va se va semna 

contractul de finanțare prin Programul Național de Investiții Anghel Saligny. 

Orașul are mare, mare nevoie de o axă de mobilitate pe relația nord-sud. 

Valorile de trafic ar urma să scadă mult, s-ar putea circula mult mai bine și 

poluarea ar urma să scadă. Oamenii ar putea să ajungă mult mai ușor la 
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nord sau la sud de calea ferată. A spune că acest proiect, ai cărui indicatori 

tehnico-economici, mă refer la studiu de fezabilitate, au fost aprobați 

indicatorii tehnico-economici, nu este sigur sau mai știu eu ce alte opinii,  

este o lipsă de respect față de cei care au lucrat la acest proiect și țin să 

reamintesc următorul aspect: Studiul de fezabilitate are toate avizele, 

inclusiv ai unor verificatori atestați de Ministerul Transporturilor. A fost 

transmis acest document sau această documentație, Studiul de fezabilitate, 

la Comisia specială pentru siguranța circulației din Ministerul Transportului 

din CNAI, iar amendamentele făcute sau recomandările făcute de comisie 

sunt nesemnificative. Nu se pune problema siguranței, se pune problema 

încheierii contractului de finanțare pentru care deja există agreată suma de 

41,8 milioane lei prin Programul de Investiții Anghel Saligny și să ne apucăm 

de treabă. Dar ca să nu batem pasul pe loc, alocarea unei sume de               

5 milioane de lei pentru a face pașii necesari pentru realizarea proiectului 

tehnic și începerea lucrărilor, eu cred că este cât se poate de oportună. 

Acești bani ar urma să fie recuperați de municipalitate o dată ce banii de pe 

Anghel Saligny ar urma să intre. Este o procedură pe care și alte 

municipalități au valorificat-o.  

O altă propunere: suplimentarea sumelor deja alocate. E vorba despre 

un milion de lei, doar un milion de lei cu suma de două milioane de lei, în 

așa fel încât să avem trei milioane de lei pentru obiectivul de investiții 

Reabilitare și modernizare Strada Tărpiului. Pentru a face, totuși, ceva vizibil 

pe Tărpiului. Am rezolvat, împreună cu echipa cu care am lucrat, o bună 

parte din strada Târpiului. Probabil una delicată, pentru că vorbim despre 

fosta zonă de pământ, acolo unde știm bine și mai ales cei care locuiesc pe 

pe strada Tărpiului. Când ploua era nămol, iar vara era plin de praf. Lucrările 

trebuie să continue. Am venit cu ele până în dreptul Leoni. Păi, dacă alocăm 

un milion de lei, stimați consilieri locali, asta înseamnă că vreo sută de metri. 

Haideți să venim cu două milioane de lei și la următoare rectificare să fie 

propuse sume suplimentare, în așa fel încât anul acesta, până la final, 

obiectivul de investiții Reabilitare și modernizare strada Tărpiului să fie 

finalizat. 

Și o ultimă propunere: realizarea unui obiectiv nou de investiții. Deci, 

propun deschiderea unei poziții noi pentru construirea unei parcări situată 

între strada Colibiței și strada Poieni, zona platformelor CFR, pe terenul 

proprietate al municipiului Bistrița și propun alocarea sumei de 500 mii lei 

pentru realizarea Studiului de fezabilitate și a altor studii. De ce fac această 

propunere? Am identificat, la final de mandat, către final de mandat, o 

suprafață de un hectar de teren dincolo de calea ferată, la nord de calea 

ferată, în perimetrul pe care deja l-am delimitat. Pe un hectar de teren, 

municipalitatea poate să amenajeze, putem amenaja circa 300 de locuri de 



14 

parcare, chiar mai multe. Ei, oamenii din zonă au nevoie de locuri de 

parcare, în condițiile în care se face și o trecere la nivel cu calea ferată. 

această viitoare generoasă parcare, care ar urma să coste puțin, ar fi soluția 

pentru sute de oameni care rămân fără loc de parcare o dată cu 

operaționalizarea axei de transport Năsăudului – Andrei Mureșanu - 

Decebal - Gării.  

Vă rog să țineți cont de această propunere, pentru că este în 

beneficiul oamenilor din Bistrița. Eu am solicitat un document de la Cluj, 

avizul CFR pentru această construcție. Putem avea doar construcția la sol, 

amenajare la sol, sigur, cu sistem pentru preluarea apelor pluviale, cu 

iluminat public, dar această amenajare ar urma să fie ieftină. Putem doar la 

sol, pentru că în proximitatea căii ferate nu se poate construi ceva înalt. 

Haideți să facem măcar acest lucru și vă asigur că oamenii vă vor mulțumi.  

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

mulțumesc! Alte intervenții, dacă sunt, vă rog!  

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: aș dori să 

intervin, domnule președinte. Deci așa câteva, ceva chestii punctuale. Deci, 

legat de strada Tărpiului. Strada Tărpiului, acum se fac lucrările de 

reabilitare a rețelei de apă-canal pe master planul de apă-canal. Am făcut, 

am cerut o estimare de finalizare a lucrărilor de la constructor, ne-au 

comunicat o dată și am luat în calcul o sumă de bani care poate fi cheltuită 

anul acesta. Dacă vor trebui sume suplimentare, sigur că da, noi nu ne 

dorim să oprim lucrările de pe strada Tărpiului, de aceea există rectificări 

bugetare.  

Legat de parcarea de pe Colibiței. Am auzit un termen nou în 

exprimarea domnului consilier Turc, ”parcare ieftină”. Ei, uite că și-a încheiat 

mandatul și au început să apară parcări ieftine. Că atâta timp cât, până 

acum toate parcările sunt enorm de scumpe, uite că se pot face și parcări 

ieftine. Da, vom face parcări ieftine și voi detalia lucrul ăsta.  

Domnule consilier Turc, uitați-vă puțin la mine! Mulțumesc! Deci 

tocmai v-ați uitat la Primarul municipiului Bistrița, singurul primar al 

municipiului Bistrița. Vă place sau nu vă place? Nu asta e important. Este 

clar că nu vă place, atâta timp cât în ședință de plen mi vă adresați cu 

apelativul ”Domnul Lazany” și nu ”Domnul primar Lazany”. Puteți să-mi 

spuneți cum vreți dumneavoastră, atât în ședință publică, cât pe tot felul de 

pagini obscure pe care le gestionați, # 8 voturi sau cum mai vreți 

dumneavoastră. Adevărul este unul singur - ați pierdut alegerile. Chiar dacă 

sunteți prea mic ca să recunoașteți asta. Pe 9 iunie, bistrițeanii au ales 

primar, pe Gabriel Lazany. Da, cu 8 voturi în plus. Sunt mândru de asta. 

Cele opt voturi în plus au făcut din mine cel mai votat primar al municipiului 

Bistrița din istoria recentă. Da, sigur că mă bucur de cele opt voturi în plus, 
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pentru că le-am câștigat prin muncă, prin multă muncă, a mea și a colegilor 

mei. Un prieten, să știți, un prieten foarte bun mi-a sugerat să îmi fac un 

tricou al Gloriei cu numărul opt, ”eight is great”, mi l-am făcut și să știți că o 

să-l pot la toate meciurile și vi-l dedic.  Dumneavoastră ați avut ocazia să 

arătați ce sunteți în stare în patru ani și nu ați arătat mai nimic. Acesta este 

bugetul cu care vin eu în fața cetățenilor, bazat pe prioritățile pe care mi     

le-am asumat și să știți că este un buget echilibrat, un buget al premierelor, 

pentru că pentru prima dată au fost alocați bani pentru sănătate, pentru 

sport, pentru Inspectoratul pentru Situații de Urgență, pentru acordarea 

tichetelor sociale la persoanele cu dizabilități.  

Să știți că din respect față de colegul meu din primărie, Președintele 

organizației municipale a PNL și Viceprimar al municipiului Bistrița, domnul 

Sorin Hangan, și față de colegii consilieri locali de la PNL, pe care chiar îi 

respect și îi stimez, ca pe toți consilierii locali de altfel, iar cu partidul pe care 

îl reprezentați avem o coaliție de guvernare. Nu am ieșit public să spun 

dezastru pe care l-ați lăsat în primărie. Dar văd că o cereți așa, și îmi cer 

scuze în fața lor pentru că o voi face. Domnule Turc, vă credeți mare vedetă 

pe Tiktok și Facebook și pozați într-un om de neînlocuit. Să vă spun eu un 

secret - nu sunteți de neînlocuit. Nimeni nu este. Mulți mă întreabă de ce 

stau așa, pasiv și nu reacționez la atacuri. Am să le răspund acum, pentru 

că eu am mai trecut prin asta. Am mai fost succesorul unei persoane care 

se credea de neînlocuit. Experiența de manager, să știți că m-a învățat să 

gestionez oameni din toate categoriile. Și unora dintr-o categorie mai aparte 

trebuie să le dai pace, pentru că sunt în lumea lor. Haideți să vă spun eu 

câteva realități pe care se pare că ați uitat, sau ați omis, în mod intenționat 

să vorbiți, pentru că nu vă avantajează. V-ați lăudat că sunteți autorul 

parcării de pe strada Lupeni – acea parcare la sol, cu o valoare uriașă, nu-i 

ieftină, aia e uriașă 5 milioane 636 mii lei. Un cost imens: 13.000 euro per 

loc de parcare la sol. Nu vă faceți probleme,  a venit Lazany ăla hashtag          

8 voturi, la timp, a oprit procedurile demarate, corectează lucrurile, iar 

parcarea va fi realizată cu maxim 1.500.000, un sfert din valoare. Iar acum, 

cu restul banilor alocați, o să facem și parcare și pe Bistricioarei și în 

Ispirescu și poate și acea parcare. Știu că doare. Cred că știați și cine urma 

să câștige acolo, să facă lucrarea.  

Poate spuneți Bistrițenilor și despre costurile exorbitante a celorlalte 

parcări, parcări în care oamenii nu pot coborî din mașină că nu au loc. Le-ați 

făcut prea înguste pentru simplul motiv să punctați mai multe locuri de 

parcare. Corectăm și asta. Poate spuneți bistrițenilor și despre faptul că ați 

făcut un proiect de reabilitare a Văii Căstăilor, o zonă verde de promenadă, 

fără să prindeți în proiect metru pătrat de reabilitare a promenadei. Ați fost 

măcar pe acolo să vedeți cum arată? Ați fost în teren? Vă spun eu: nu poți 
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umbla pe ea. Unde vroia să meargă cei 17,5 milioane? Și asta am corectat, 

cu colegul dumneavoastră, cu Sorin Hangan și cu ajutorul consilierilor care 

vor vota noii indicatorii.  

Poate spuneți bistrițenilor că ați făcut un proiect de reabilitare a 

grădiniței de la Sigmir, la care baia era în curte și așa era rămasă și pe 

proiectul de reabilitare. Dacă vreți să faceți și acolo un Tiktok grăbiți-vă, că 

am corectat și lucrul ăsta și baia va fi înăuntru, unde trebuie să fie pentru 

copii. 

 Poate spuneți bistrițenilor și de stațiile de încărcat mașini electrice, că 

sunteți campion la stații de încărcat neutilizabile, prost amplasate, lipite de 

blocuri unde nici măcar nu au acces mașinile să fie încărcate.  

Iar cireașa de pe tort - la grădinița din Sărata ați pus o stație a cărui 

post-de branșare la curent e 300 mii de euro. Cum să dai 300 mii de euro 

pentru o legare la curent a unei stații de încărcare, când reabilitarea întregii 

grădinițe ar costa 900 mii de euro. Dacă vrei să încarci o mașină la 

grădiniță, vă spun eu, se poate încărca și de la curent monofazic, vine    

dintr-o priză normală, fără să arunci un milion jumate pe o stație de încărcat 

curent.  

Poate spuneți bistrițenilor de contractele de prestări servicii date la 

firme prietene pe sume frumușele sau, asta-i noaptea minții, o firmă încasa 

lună de lună bani frumoși ca să facă curățenie la pârtie. Crețu face pârtia și 

Turc o aspiră. Am oprit și asta. 

Poate spuneți bistrițenilor și de sala de sport de la Generală 1. Sală de 

sport care s-a inundat cu fecale la inaugurare și a trebuit să vină iar la 

Hashtag 8 voturi să verifice și să constate că nu ați legat-o la canalizare. Da, 

ați auzit bine, pare incredibil, dar nu-i. Sala de sport la Generală 1 nu a fost 

legată la canalizare. Acolo, cu rahații ăia plutind în jur, v-ar fi ieșit un super 

Tiktok, dar am rezolvat și asta.  

Poate le explicați bistrițenilor de ce acea sală de sport - la nici șase 

luni de la finalizare plouă înăuntru de parcă e făcută de 50 de ani. Sau de 

calitatea mobilierului școlar pe care l-ați achiziționat, de sesizările de 

neconformitate făcute de director la care n-ați răspuns. Și poate le explicați 

elevilor de liceu de ce nu încap să stea în noile bănci cumpărate. N-ați știut 

că până la 18 ani copiii cresc și cresc mult. Să vă spun un secret: elevii de 

liceu nu-s ca cei din gimnaziu, îs mai mari.  

Poate vorbiți bistrițenilor și de pasaj, de stația de pompare care scoate 

mereu apa din pasaj, de scările rulante care stau în curtea primăriei că nu 

pot fi montate, că n-ați obținut acceptul constructorului, o rezolv și pe asta.  

Poate spuneți bistrițenelor c-ați făcut și proiectul de colectare a 

deșeurilor cu acele insule semi-îngropate care au fost un eșec și acum veniți 

cu alt proiect, identic aproape, alt eșec, dar are și ăsta o calitate, e scump. 
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Și pot continua să vă spun zeci de probleme, dar nu vreau să îmi 

plictisesc colegii. Ieșiți public și puneți realitatea, nu vindeți mărul putred dat 

cu zahăr caramelizat deasupra, ca să fie aspectos.  

Și poate Bistrița se va trezi și va vedea că ați fost o eroare genetică, 

din punct de vedere a administrației locale, iar din punct de vedere politic, 

analizând comportamentul dumneavoastră să știți, din ultimul an, vă califică 

doar la categoria de derbedei politici. Da, știu, îi deranjant, că patru luni de 

mandat am tăiat macarona la unii care sugeau din banii publici ai cetățenilor. 

În patru luni de mandat am oprit construcția de blocuri între case. În 

patru luni de mandat am scos zeci de tone de gunoi din oraș și nu am 

terminat. Mai sunt încă sute adunate, în ani de nepăsare. Știu, îi deranjant 

pentru dumneavoastră că în patru luni, prin eficientizare, am găsit soluții să 

finanțăm în premieră sănătatea, sportul, ISU, să acordăm tichete sociale.  

Nu girez pentru achiziționarea de autoutilitare second-hand, nu girez 

achiziționarea de borduri cu zeci de milioane. Nu girez contracte de prestări 

servicii date la firme de prieteni. 

Domnule Turc, Bistrița avea nevoie de un primar, să știți. Asta are în 

prezent, un primar care nu conduce primăria după comentariile de pe 

facebook. Un primar prezent în primărie. Un primar care nu comandă un 

audit doar pentru popularitate, pentru că apoi îi e frică să-l implementeze. 

Un primar care face ceea ce trebuie să facă pentru binele și bunăstarea 

orașului și a bistrițenilor. Chiar dacă unele măsuri sunt nepopulare, într-o 

primă instanță, dar sunt benefice pentru oraș și, în timp oamenii, să știți că 

vor înțelege, chiar dacă nu vor fi mulțumiți. Peste 4 ani ștampila e în mâna 

lor. Eu nu caut nici popularitate și nici să iau măsuri de dragul voturilor. Și 

dacă valul ăsta de ură care domnește acum în societate, peste 4 ani îmi 

schimbă calea, nu voi mai fi primar al Bistriței. Care-i problema? Dar măcar 

peste 4 ani las un oraș curat și o primărie funcțională. Mulțumesc! 

Domnul consilier Turc Ioan: da, o intervenție, domnule președinte, 

după ..., că domnul Lazany cred că a epuizat, s-a epuizat. Stimate domn, 

atâta frustare nu mi-a fost dat să văd niciodată la cineva.  

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: uite c-o vedeți 

acum.  

Domnul consilier Turc Ioan:  da, da, da, ascultați, că nu sunteți indrituit 

să intrați peste un consilier local. Aveți răbdare, v-am ascultat, nu v-am 

întrerupt deloc. În biroul acela în care stați, am pus camere de luat vederi, 

m-am automonitorizat audio-video. La fel am făcut-o și în secretariat, și în 

sala de ședințe, stimate domn. Pentru că pe aceste mâini niciodată, sau de 

aceste mâini niciodată nu s-a lipit nimic. Am fost, sunt și voi fi un om cinstit, 

dacă înțelegeți ce vreau să spun. Iar toate elucubrațiile dumneavoastră nu 

sunt decât refularea unui exces de ego, nu este nimic altceva. 
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Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița:  nu este nici o 

refulare. Este o realitate. 

Domnul consilier Turc Ioan: spuneți o mulțime de tâmpenii. Spuneți o 

mulțime de prostii. Ați amintit de sistemul ..., schimbarea sistemului de 

management al deșeurilor. Ce legătură are Ioan Turc cu sistemul de pubele 

semi-îngropate? Era Ioan Turc primar atunci? Veniți și spuneți că există 

probleme la cutare și la cutare proiect. Dar la câte proiecte nu sunt 

probleme? Dumneavoastră pretindeți că la Spitalul Județean totul s-a făcut 

extraordinar? Haideți să mergem să facem un control la Spitalul Județean și 

veți vedea că se văd neconformități destule și cu ochiul liber. Nu vă mai 

autoamăgiți, nu vă mai îmbățați cu apă rece. Singurul care este fericit și 

mândru de cele 8 voturi obținute, cum știți că le-ați obținut, sunteți doar 

dumneavoastră. Nu am rețele sau pe rețelele de socializare, nici un fel de 

troli. Nu am pe nimeni care să scrie pentru mine și acest lucru vi-l spun în 

modul cel mai sincer, cel mai cinstit. Dumneavoastră aveți, în schimb, așa 

ceva și ați avut în permanență.  Nici nu are sens să discutăm despre 

aberațiile pe care le susțineți, monopol, parcări scumpe. Domnule, știți cât 

costă un loc de parcare în toată Țara Românească? Aveți vreo idee?       

Mă-ndoiesc, mă-ndoiesc. Am realizat parcări la cost cinstit, dumneavoastră 

veniți acum și propuneți consiliului local să goliți visteria orașului de 18,5 

milioane ca să puteți merge pe urmă cu echipa de handbal la Budapesta 

sau în altă parte, în străinătate.  

Domnule, sportul de performanță se susține din bani privați în toată 

lumea civilizată. Să fim foarte bine înțeleși. Sportul de masă, copiii, cum este 

școala de înnot, este singurul program la nivel național inițiat într-adevăr de 

mine. Spuneți că ați scos gunoiul din  .... Domnule, sigur că mai există 

gunoi, dar mult mai puțin decât era în momentul în care mi-am preluat 

mandatul. Am spus vreodată că am terminat treaba în oraș? Am muncit 

până în ultima zi. Uitați-vă la punctele termice pe care le-am demolat, le-am 

dezafectat, le-am golit de, de, de, gunoi prima dată, și le-am redat circuitului 

public ca terenuri, evident! Uitați-vă cum arată orașul în care vă plimbați și 

dumneavoastră cățelul. Nu vi se pare cumva că s-au făcut lucruri notabile în 

2 ani de normalitate? Și vă mai spun un lucru: problema Partidului Național 

Liberal nu este a dumneavoastră. Uitați-vă bine la mine, este a celor din 

Partidul Național Liberal. Vedeți-vă de meniul din farfuria dumneavoastră și 

încercați să faceți, cu adevărat, lucruri bune. De ce n-ați făcut o ședință 

publică? V-a fost frică de oameni, domnule, v-a fost frică de cetățenii 

Bistriței, că stați în Primărie, că dacă erați plecat în Tanganyika,... 

Domnul Gabriel Lazany – Primarul municipiului Bistrița: stimate 

domnule consilier, am avut ședință publică săptămâna trecută, joi. 
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Domnul consilier Turc Ioan: ... dacă erați plecat în Tanganyika, 

puteam să înțeleg, dar sunteți în primărie, fricos cum sunteți, transpirat cum 

sunteți, și vă temeți, stimate domn, de opinia publică.  

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

să respectăm puțin din formalismul ședinței, vă rog respectuos! 

Constat că am încheiat, stimați colegi, dezbaterile. Avem de votat o 

propunere de modificare a proiectului din partea domnului consilier Turc și 

anume de diminuare cu suma de 12.500 mii lei, da, da, bine zic,                

12.500 mii lei a capitolului Cultură, recreere și religie și alocarea sumei la 

capitolul Investiții cu defalcările pe care le-a propus domnul consilier. Sigur, 

grupul de consilieri PSD nu agreează această modificare a proiectului de 

hotărâre, dar vom vedea la vot. 

Vă rog, vot!  

4 voturi ”pentru”, 11 voturi ”împotrivă” și o ”abținere” din 16 voturi 

exprimate. Propunerea nu a fost aprobată. 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Turc Ioan, 

Macarie Doina și Filip Alexandru – Tudor. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

S-a abținut de la vot doamna consilier Dobraniș Georgeta – Rodica. 

 

Nemaiavând alte chestiuni, vom trece la vot pe proiect și, în structura 

proiectului de hotărâre vom vota fiecare dintre cele nouă prime articole și 

anume articolul 1: Bugetul general de venituri și, sau cred că invers de la 

nouă în sus ar trebui să merg.  

Da, se aprobă Bugetul general de venituri și cheltuieli, deci articolul 1 

din proiectul de hotărâre: Se aprobă bugetul general de venituri şi cheltuieli 

al municipiului Bistrița pe anul 2025 și estimat pe anii 2026-2028, conform 

anexei nr.1 la proiectul de hotărâre. 

Vot, vă rog! 

Eu văd 17 consilieri prezenți: 12 voturi ”pentru”, 4 voturi ”împotrivă” și 

o ”abținere”.  

.... nu mi-a apăraut grila de vot. 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

reluăm votul. Deci mergem pe propuneri, încă nu am ajuns la asta.  

Deci votăm articolul 1 din proiectul de hotărâre. Primele nouă articole 

va trebui să le votăm fiecare în parte, în ciuda faptului că n-avem propunere 

de modificare. Deci articolul 1, vă rog! 

12 voturi ”pentru”, 4 voturi ”împotrivă” și o „abținere” – aprobat.  
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Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan și Macarie Doina. 

S-a abținut de la vot domnul consilier Filip Alexandru – Tudor. 

 

Articolul 2: Se aprobă bugetul local pe anul 2025 și estimat pentru anii 

2026-2028, detaliat la venituri pe capitole şi subcapitole, iar la cheltuieli pe 

capitole, subcapitole, titluri, articole si alineate, conform anexei nr.2 la 

proiectul de hotărâre. 

Vă rog, vot! 

Cu 12 voturi ”pentru”, 4 voturi ”împotrivă” și o ”abținere” – articolul 2     

s-a aprobat. 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan și Macarie Doina. 

S-a abținut de la vot domnul consilier Filip Alexandru – Tudor. 

 

Articolul 3: Se aprobă bugetul instituţiilor publice şi al activităţilor 

finanţate din venituri proprii și subvenţii din bugetul local pe anul 2025 şi 

estimat pe anii 2026-2028, detaliat la venituri pe capitole și subcapitole, iar 

la cheltuieli pe capitole, subcapitole, titluri, articole si alineate conform 

anexei nr.3 la proiectul de hotărâre. 

Cu 12 voturi ”pentru”, 4 voturi ”împotrivă” și o ”abținere” – articolul 3    

s-a aprobat. 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan și Macarie Doina. 

S-a abținut de la vot domnul consilier Filip Alexandru – Tudor. 

 

 Articolul 4: Se aprobă bugetul creditelor interne pe anul 2025 și 

estimat pe anii 2026-2028, conform anexei nr.4 la proiectul de hotărâre. 
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Cu 12 voturi ”pentru” și 5 voturi ”împotrivă” – articolul 4  s-a aprobat. 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan, Macarie Doina și Filip Alexandru – Tudor. 

Articolul 5: Se aprobă programul de investiţii publice pe anul 2025 

pentru fiecare din bugetele prevăzute la art.2-4 din prezenta hotărâre, 

conform anexei nr.5 proiectul de hotărâre. 

Cu 12 voturi ”pentru” și 5 voturi ”împotrivă” – articolul 5  s-a aprobat. 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan, Macarie Doina și Filip Alexandru – Tudor. 

 

Articolul 6: Se aprobă Programul pentru acordarea de finanțări 

nerambursabile de la bugetul local alocate pentru activităţi nonprofit de 

interes local pe anul 2025, conform anexei nr.6. 

Cu 12 voturi ”pentru” și 5 voturi ”împotrivă” – articolul 5  s-a aprobat. 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan, Macarie Doina și Filip Alexandru – Tudor. 

 

Articolul 7: Se aprobă Programul acțiunilor proprii ale municipiului 

Bistrița pe anul 2025, conform anexei nr.7 la proiectul de hotărâre  

Cu 11 voturi ”pentru” și 5 voturi ”împotrivă” din 16 consilieri validați -  

aprobat.  

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Pântea Andrei, Bria Dumitru – 

Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius, Elisei Radu, Hangan 

Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan, Macarie Doina și Filip Alexandru – Tudor. 

Domnul consilier Adumitrăchioaiei Daniel nu a votat. 
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Articolul 8: Se aprobă Programul manifestărilor culturale ale Centrului 

Cultural Municipal ”George Coșbuc” , conform anexei nr. 8 la proiectul de 

hotărâre. 

Cu 12 voturi ”pentru” și 5 voturi ”împotrivă” – articolul 8  s-a aprobat. 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan, Macarie Doina și Filip Alexandru – Tudor. 

 

Articolul 9: Se aprobă proiectele validate în cadrul procesului de 

bugetare participativă pe anul 2025 , conform anexei nr. 9 la proiectul de 

hotărâre. 

Cu 12 voturi ”pentru”, 4 voturi ”împotrivă”  și o ”abținere” – articolul 9  

s-a aprobat. 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan și Macarie Doina. 

S-a abținut de la vot domnul consilier Filip Alexandru – Tudor. 

Și în fine, stimați colegi, vot pe proiectul de hotărâre cu cele deja 

adoptate. Vot final pe proiect, vă rog! 

Cu 12 voturi ”pentru” și 5 voturi ”împotrivă” din 17 consilieri validați de 

sistem, proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 

Au votat ”pentru” următorii consilieri locali: Mathe Attila, Dumitrescu 

George, Irimieș Buia David Edward, Adumitrăchioaiei Daniel, Pântea Andrei, 

Bria Dumitru – Alexandru, Stere Florentina – Ștefania, Ilieșiu Darius,       

Elisei Radu, Hangan Sorin, Găluț Simona și Vaida Adrian. 

Au votat ”împotrivă” următorii consilieri locali: Cicioc Ștefan, Dobraniș 

Georgeta – Rodica, Turc Ioan, Macarie Doina și Filip Alexandru – Tudor. 

 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

felicitări, domnule primar! Vă dorim succes în implementarea proiectului.  

  

Continuăm cu completările la ordinea de zi. 

Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de Hotărâre 

nr.63/19.03.2025 pentru modificarea și completarea Hotărârii 
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Consiliului local al municipiului Bistrița nr.94/29.05.2024 privind 

aprobarea cererii de trecere din domeniul public al statului şi din 

administrarea Direcţiei Generale Regionale a Finanţelor Publice Cluj-

Napoca, în domeniul public al Municipiului Bistrița, a unei părți din 

bunul imobil situat în municipiul Bistriţa, str. 1 Decembrie nr.6-8, 

respectiv partea din imobil înscrisă în CF 95160 Bistrița 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul a cel 

puțin 15 consilieri din numărul consilierilor locali în funcţie. 

Proiectul de hotărâre a primit aviz favorabil în cadrul ședinței comisiilor 

reunite ale consiliului local.  

Vă rog, dacă sunt intervenții pe proiect? 

Dacă nu sunt, vă rog să votăm în forma prezentată de inițiator! 

Cu 16 voturi ”pentru” și un vot ”împotrivă” din 17 consilieri validați de 

sistem -  proiect adoptat. Mulțumesc! 

A votat împotrivă doamna consilier Macarie Doina. 

 

Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.67/20.03.2025 pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.253 din 27.10.2022 privind aprobarea Studiului 

de fezabilitate și a indicatorilor tehnico economici pentru obiectivul de 

investiții “Parcare etajata D+P Vasile Lupu” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Proiectul a primit aviz favorabil în ședința comisiilor reunite. 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

vă rog, dacă sunt intervenții? Dacă nu sunt, vot, vă rog, pe proiect ! 

Cu 15 voturi ”pentru” și 2 ”abțineri” din 17 consilieri validați -  Proiect 

adoptat, mulțumesc! 

S-au abținut de la vot domnii consilieri: Turc Ioan și Macarie Doina.  

 

Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.68/20.03.2025 pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.15 din 31.01.2023 privind aprobarea Studiului 

de fezabilitate și a indicatorilor tehnico economici pentru obiectivul de 

investiții “Parcare etajată D+P în zona străzii Ion Minulescu” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Proiectul a fost avizat favorabil în ședința comisiilor reunite. 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

vă rog, dacă sunt intervenții? Nu sunt. 

Vă rog să votăm proiectul! 
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Cu 14 voturi pentru și 2 ”abțineri” dintr-un număr de 16 consilieri care 

sunt prezenți ,conform sistemului electronic de monitorizare - Proiect 

adoptat. Mulțumesc! 

S-au abținut de la vot domnii consilieri: Turc Ioan și Macarie Doina.  

 

Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.69/20.03.2025 pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.193 din 25.10.2023 privind aprobarea Studiului 

de fezabilitate și a indicatorilor tehnico economici pentru obiectivul de 

investiții “Amenajare parcare str.C. R. Vivu” municipiul Bistrița 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul 

majorităţii absolute a consilierilor locali în funcţie. 

Avem aviz favorabil pentru acest proiect din partea comisiilor reunite 

ale consiliului local. 

Domnul consilier Bria Dumitru - Alexandru  - Președintele de ședință: 

vă rog, dacă sunt intervenții? Nu sunt. 

Vă rog să votăm proiectul! 

Cu 15 voturi ”pentru” și 2 ”abțineri” din 17 consilieri validați de sistem -  

Proiect adoptat. Mulțumesc! 

S-au abținut de la vot domnii consilieri: Turc Ioan și Macarie Doina.  

Am epuizat, cu aceasta, ordinea de zi, nu mai avem alte chestiuni de 

dezbăut.  

         Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru -  Alexandru, 

declară închisă ședința extraordinară a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa din 21.03.2025. 

 

 

  PREȘEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                 SECRETAR GENERAL, 

         BRIA DUMITRU - ALEXANDRU         HRISCU LUCIANA - MARIA              
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